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Kövér László úrna k
az Országgyű lés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI, törvény 42, § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő
kérdést kívánok benyújtani Pintér Sándor Belügyminiszter Úrho z

„Miért nem lépett fel a rendőrség a törvénysértő fekete ruhás emberek ellen?”
címmel ,

Tisztelt Miniszter Úr !

2016. június 27-én éjjel valamint 28-án a Közlekedési Múzeumnál tartott, bejelentet t
demonstráció során nagy számú fekete ruhás, kopasz ver ő legény jelent meg . A »kopaszok "
azzal a céllal érkeztek, hogy eltávolítsák a Közlekedési Múzeum területén demonstrálóka t
a múzeum területérő l. Az intézkedésük jogosságát többszöri felszólításra sem tudtá k
iratokkal hitelt érdeml ően bizonyítani .

28-án hajnalban, majd napközben a kopaszok többször er őszakosan léptek fel a békése n
demonstrálókkal szemben (ez többek között a 168 óra üjságlrója által készített videón i s
látszik), amit a rend őrség emberei tétlenül néztek, A demonstrálók többször megkérték a
készenléti rendőrség helyszínen lévő embereit, hogy ellenőrizzék a kopaszok
személyazonosságát, valamint azt, hogy jogosultak-e intézkedni, ám ezt a rend őrség nem
volt hajlandó megtenni . A helyszínen lévők elmondása szerint a rend őrség nem hogy nem
lépett fel a kopaszok ellen, hanem inkább végrehajtotta azok kéréseit, utasításait .

A kopasz »biztonsági emberek" fellépése több okból is jogsértő volt :
- Míg a Ligetvéd ők a békés gyülekezés alapjogát gyakorolták, a kordonállítás csak akkor
jogszerű, ha ennek jogszabályi feltételei fennállnak, A hírek szerint a rendőrség az
incidens során nem győződött meg arról, hogy a biztonsági őrök rendelkeznek- e
megfelelő engedélyekkel .



- Bár a Ligetvédők gyülekezési és véleménynyilvánítási jogukat gyakorolják, e jogai k
védelmére a rendő rök a helyszínen semmilyen gondot nem fordítottak, kérdés nélkül
biztosították a kordonállítást .
- Személyi szabadság korlátozására a biztonsági őr nem volt jogosult, mégis, a rend őrség
szeme láttára kényszerítettek egy aktivistát távozásra a kordonok mögül .

A rend őrségnek mind az alapjogok védelmében, mind a b űncselekmények gyanúj a
esetén fel kell lépnie . Jelen esetben egyiket sem tette meg .

A fentiek alapján az alábbi kérdésekre várom válaszát :

Miért nem lépett fel a rendőrség az önbíráskodó verőemberekkel szemben?

- Milyen jogszabályi feltételek tették lehetővé a ukopaszok" alapjogokat sértő
fellépését?

Miért nem védte meg a rendő rség a Ligetvéd ők véleménynyilvánítási é s
gyülekezési jogait a „kopaszokkal” szemben ?

Van-e kapcsolat a rend őrség tagjai és a kivezényelt „kopaszok” között?

Indítanak-e vizsgálatot a rendő ri intézkedés elmaradása miatt?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2016. július 8 .

Szabó Tíméa
Független országgy ű lési képviselő
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